2025 年兒童文學研究生學術研討會徵稿啟事

主辦單位:臺北市立大學英語教學系

會議日期:2025年11月8日(週六)會議地點:臺北市立大學英語教學系

為促進兒童文學與相關文化研究領域之對話,特舉辦「兒童文學研究生學術研討會」。本研討會旨在提供一個友善的學術平台,讓各校從事兒童文學與相關領域的研究生能夠分享研究進展,探索跨學科的研究方法,從多元的觀點中激發新的思維與問題意識。誠摯邀請各大專院校研究生踴躍參與,透過本次研討會交流觀點、建立學術連結,並共同推動台灣兒童文學研究的深化與拓展。

本次研討會徵求與兒童文學及其相關領域相關之研究論文,<u>包括但不限於以下主題</u>:

- 經典與當代兒童文學
- 圖書書藝術
- 童年文化
- 兒童文學翻譯
- 兒童文學改編
- 兒童文學數位化
- 跨學科或文化研究視角之兒童文學分析

摘要投稿方式:

請於 2025 年 9 月 30 日前,將以下資料以一個檔案(.doc or .docx or .pdf)寄至: 2025cleiut@gmail.com。電子郵件主旨,請註明「中文摘要」或「英文摘要」。

- 1. **論文摘要**可以是中文摘要(300-500字)或英文摘要(200-300字);無論中英文,摘要部分需包括標題與3-5個關鍵詞
- 作者簡歷:姓名、就讀學校、系所、年級、電子郵件,可另附研究興趣

注意事項:

- 經審核錄取後,投稿中文摘要者以中文發表,投稿英文摘要者以英文 發表
- 論文口頭發表為實體報告,時間為20分鐘
- 研討會相關事宜,皆以 2025cleiut@gmail.com 聯繫

重要日程:

• 摘要截稿: 2025 年 9 月 30 日

• 錄取通知: 2025年10月7日

• 論文全文繳交:2025年10月22日

會議舉行:2025年11月8日(星期六)

2025 Graduate Student Conference on Children's Literature

Date: Saturday, November 8, 2025

Venue: Department of English Instruction, University of Taipei

Organizer: Department of English Instruction, University of Taipei

To foster dialogue and academic exchange in the fields of children's literature and cultural studies, we are pleased to invite graduate students to participate in the **2025 Graduate Student Conference on Children's Literature**. This conference provides a welcoming and stimulating platform for students to present their research, explore interdisciplinary approaches, and engage in vibrant conversations from diverse perspectives. We warmly invite graduate students from universities across Taiwan to share insights, learn from each other, and contribute to the ongoing growth and dialogue in the study of children's literature.

We welcome papers in areas including but not limited to:

- Classic and contemporary children's literature
- Picturebook studies
- Childhood studies
- Translation and children's literature
- Adaptations of children's literature
- Children's literature in digital media
- Interdisciplinary or cross-cultural approaches to children's texts

Submission Guidelines:

Please submit the following materials in one file (in .doc or .docx or .pdf) to 2025cleiut@gmail.com by September 30, 2025:

- 1. An abstract in either Chinese (300–500 characters) or English (200–300 words), including a title and 3–5 keywords
- 2. A short bio containing your name, institutional affiliation (including department or program), year of study, and email address. You may also include your research interests

Important Notes:

- Once accepted, submissions with a Chinese abstract must be presented in Chinese, and those with an English abstract must be presented in English.
- Each oral presentation is limited to 20 minutes and must be conducted in person.
- For all conference-related inquiries, please contact: 2025cleiut@gmail.com

Important Dates:

- Abstract submission deadline: September 30, 2025
- Notification of acceptance: October 7, 2025
- Full paper submission deadline (for a 20-minute in-person presentation): October 22, 2025
- Conference date: Saturday, November 8, 2025